



**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**

**ក្រសួងការបរទេស
និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ
នាយកដ្ឋានព័ត៌មាន**

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន
លទ្ធផលនៃដំណើរទស្សនកិច្ចផ្លូវការរបស់
សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន
នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
នៅសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាត
ថ្ងៃទី០៥-០៦ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨**

សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ អញ្ជើញទៅបំពេញទស្សនកិច្ចផ្លូវការនៅសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាត ពីថ្ងៃទី០៥ ដល់ថ្ងៃទី០៦ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ តាមការអញ្ជើញរបស់ឯកឧត្តមនាយករដ្ឋមន្ត្រីឡាត ប៉ោងលួន ស៊ីសុលីត។ ទស្សនកិច្ចនេះគឺជាព្រឹត្តិការណ៍ដ៏សំខាន់មួយឆ្លុះបញ្ចាំងអំពីទំនាក់ទំនងមិត្តភាពយូរអង្វែង និងការប្តេជ្ញាចិត្តជម្រុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើគ្រប់វិស័យរវាងប្រទេសទាំងពីរ។

សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន បានជួបសម្តែងការគួរសមជាមួយប្រធានរដ្ឋឡាត ឯកឧត្តម ប៊ុនញ៉ាង វជីត និង លោកជំទាវប្រធានរដ្ឋសភាឡាត ប៉ានី យ៉ាថាទូ ដោយក្នុងឱកាសនោះសម្តេចតេជោបានអបអរសាទរថ្នាក់ដឹកនាំ និងប្រជាជនឡាតដែលសម្រេចបានការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច-សង្គមគួរឲ្យកត់សម្គាល់។ ប្រធានរដ្ឋ និងនាយករដ្ឋមន្ត្រីឡាត ក៏បានអបអរសាទរ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រីទទួលបានជោគជ័យ បន្តដំណែងក្នុងអាណត្តិថ្មី ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការគាំទ្រយ៉ាងខ្លាំងក្លាលើការដឹកនាំរបស់សម្តេចតេជោ និងសមិទ្ធផលនៃការអភិវឌ្ឍជាតិ។

ក្នុងជំនួបទ្វេភាគី សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន និងឯកឧត្តមនាយករដ្ឋមន្ត្រី ប៉ោងលួន ស៊ីសុលីត បានបញ្ជាក់សារជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្ត ក្នុងការបន្តលើកកម្ពស់ទំនាក់ទំនងភាគភាពជាប្រពៃណី ភាពជាអ្នកជិតខាងល្អ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដែលផ្តល់ប្រយោជន៍ទៅវិញទៅមកក្នុងវិស័យផ្សេងៗរវាងប្រទេសទាំងពីរ។ ក្នុងវិស័យសេដ្ឋកិច្ច នាយករដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរបានឯកភាពគ្នាបង្កើត និងពង្រឹងបរិយាកាសអនុគ្រោះដល់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម តាមការតាំងពិព័ណ៌ពាណិជ្ជកម្មឲ្យបានទៀងទាត់ ការពង្រឹង



ទំនាក់ទំនងរវាងធុរកិច្ច និងធុរកិច្ច និងការដោះស្រាយបញ្ហាដែលជាឧបសគ្គចំពោះការផ្លាស់ប្តូរ ពាណិជ្ជកម្ម និងវិនិយោគ។

ក្នុងបរិបទនេះ នាយករដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរបានលើកទឹកចិត្តឲ្យស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនៃប្រទេសទាំងពីរ ពន្លឿនការចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីការចៀសវាងការយកពន្ធគ្រួតគ្នា និងការទប់ស្កាត់ការ កិបកេងបន្លំពន្ធពាក់ព័ន្ធនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណូល។ ដោយទទួលស្គាល់ថាប្រទេសទាំងពីរនៅមាន សក្តានុពលសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើនមិនទាន់ប្រើប្រាស់ ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរបានឯកភាពគ្នាពង្រីកកិច្ច សហប្រតិបត្តិការលើវិស័យកសិកម្ម ឧស្សាហកម្ម សហគ្រាសធនតូច និងមធ្យម ថាមពល និងការងារ។ ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរក៏យល់ស្របគ្នាផងដែរថា កម្ពុជា និងឡាវគួរបង្កើនកិច្ចប្រឹងប្រែងលើកកម្ពស់ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងការផ្លាស់ប្តូរគ្នាលើវិស័យទេសចរណ៍ អប់រំ វប្បធម៌ និងថាមពល និងរួមសហការ គ្នាដើម្បីទាញយកផលប្រយោជន៍ឲ្យបានជាអតិបរិមាពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងក្របខ័ណ្ឌតំបន់ និង អនុតំបន់ ដែលរួមមានយុទ្ធសាស្ត្រកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចអាមេរិក-អាស៊ី-ចៅប្រាយ៉ា-មេគង្គ (ACMECS) កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍតំបន់ត្រីកោណកម្ពុជា-ឡាវ-វៀតណាម (CLV) និង កិច្ចសហប្រតិបត្តិការកម្ពុជា-ឡាវ-មីយ៉ាន់ម៉ា-វៀតណាម (CLMV) និងមេគង្គ-ឡានឆាង។

ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរបានឯកភាពរៀបចំកិច្ចប្រជុំគណៈកម្មការចម្រុះកម្ពុជា-ឡាវ លើកទី១៣ នៅ ដើមឆ្នាំ២០១៩ ដើម្បីធ្វើការពិនិត្យឡើងវិញអំពីសកម្មភាពកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនាពេលបច្ចុប្បន្ន និង ពិនិត្យរិះរកលទ្ធភាពពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការទៅវិស័យផ្សេងៗទៀត។

ចំពោះកិច្ចការព្រំដែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរបានធ្វើការកត់សម្គាល់អំពីវឌ្ឍនភាពការងារខណ្ឌសីមា និងបោះបង្គោលព្រំដែន និងបានធ្វើការពិភាក្សាគ្នាយ៉ាងទូលំទូលាយដោយត្រង់ៗ លើបញ្ហាដែល នៅសេសសល់។ ថ្នាក់ដឹកនាំទាំងពីរបានសម្តែងការប្តេជ្ញាចិត្តថានឹងដោះស្រាយបញ្ហាព្រំដែនឲ្យចប់ ជាស្ថាពរ ហើយនឹងរួមគ្នាកសាងព្រំដែនរវាងប្រទេសទាំងពីរ ឲ្យទៅជាព្រំដែនសន្តិភាព មិត្តភាព និង សហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍសម្រាប់ប្រជាជនជំនាន់ក្រោយៗ។ ភាគីទាំងពីរក៏បានឯកភាពគ្នាពង្រឹង កិច្ចសហប្រតិបត្តិការទប់ស្កាត់បទល្មើស និងការជួញដូរគ្រឿងញៀនឆ្លងដែនផងដែរ។

បន្ទាប់ពីជំនួបទ្វេភាគី សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងឯកឧត្តមនាយករដ្ឋមន្ត្រីឡាវ បានធ្វើជា អធិបតីនៃការចុះហត្ថលេខាលើឯកសារចំនួន៤គឺ (១) កិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ វិស័យអប់រំសម្រាប់រយៈពេល ៥ឆ្នាំ (២០១៩-២០២៣) (២) អនុស្សរណៈយោគយល់គ្នាស្តីពី កិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យវប្បធម៌និងសិល្បៈឆ្នាំ២០១៩-២០២១ (៣) អនុស្សរណៈយោគយល់ គ្នាស្តីពីការបញ្ជូនសត្វដំរីសម្រាប់ការបង្ហាញសិល្បៈ និងផ្លាស់ប្តូរវប្បធម៌ (៤) អនុស្សរណៈស្តីពីកិច្ច ព្រមព្រៀងទិញ-លក់ថាមពលអគ្គិសនីពីស្ថានីយ បានហាត ប្រទេសឡាវ មកស្ថានីយស្ទឹងត្រែង ប្រទេស កម្ពុជា។

គណៈប្រតិភូរបស់សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រីក៏បានឆ្លៀតឱកាសទស្សនកិច្ចនេះ ជួបសំណេះ សំណាលជាមួយសហគមន៍ខ្មែរ និងនិស្សិតខ្មែរនៅឡាវ ផងដែរ។

ថ្ងៃសុក្រ ១៥ រោច ខែកត្តិក ឆ្នាំច សំរឹទ្ធិស័ក ព.ស. ២៥៦២
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី០៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៨

